Book 5 Unit 2 Word List (B)

1. origami (un) 摺紙
  My grandpa enjoys making works of art by doing           . He can make animals, planes, stars, and even houses with only a piece of paper. Next week he will hold an            show at our house. Please come join in the            world.
  (我爺爺喜歡藉著摺紙做藝術作品。他會只用一張紙做動物、飛機、星星、甚至於房子。下星期他將會在我們家舉辦摺紙展。請加入摺紙世界中。) 

2. quite (adv.)  相當地
  Paul: Why are you crying, Mary?  
  (Paul: 瑪麗，你為何在哭？) 
  Mary: I lost the tennis contest again. 
  (Mary: 我又輸掉網球比賽了。) 

  Paul: You don’t need to be so sad. Just spend more time practicing, and you will become            different. 
  (Paul: 你不必這麼悲傷。只要多花時間練習，那麼你將會相當不一樣。) 
  Mary: Can you teach me?  
  (Mary: 你可教我嗎？) 
Paul: Of course. Though I’m            busy, I can still find time to do that for 
my sister.
  (Paul: 當然，雖然我很忙，但還是可以找出時間為我妹妹那樣做。) 
Mary: Many thanks.
(Mary: 很感謝。) 

3. inch (cn.)  吋
  Jane: Paul, how tall are you? 
  (Jane: 保羅，你多高？) 
  Paul: I’m five            and three feet tall.  
  (Paul: 我五英呎三英吋。) 
  Jane: Then you are shorter than Jeremy Lin. He is six            and three feet tall.
  (Jane: 那麼你比林書豪矮。他六英呎三英吋。)  

Proverbs: Give knaves an inch, and they will take a yard. 得寸進尺
4. body (cn.)   身體
Mike: The dog in your picture is very special. It has a short           , long legs, one big ear, and one small ear. It has only one eye.
(Mike: 你相片裡面那隻狗好特別。它的身體很短、腿很長、耳朵一隻大、一隻小，而它只有一隻眼睛。)  

  Lucy: It’s special, isn’t it? All dogs have short           , don’t they?
  (Lucy: 它很特別，是不是？所有的狗身體都很短，不是嗎？) 
5. tail (cn.) 尾巴
  Mike: Dad, what kind of dogs has no           ? 
  (Mike: 爸，哪一種狗沒有尾巴？)   

  Dad: All dogs have           .
  (爸爸：所有的狗都有尾巴。)
  Mike: Dad, you’re not very smart. Hot dogs don’t have           . 
  (Mike: 爸，你並沒有很聰明。熱狗沒有尾巴。)
  Dad: Mike, a hot dog is a kind of food, not dogs.
  (爸爸：麥克，熱狗是一種食物，不是狗。)
  Proverb: Better be the head of a dog than the tail of a lion. 寧為犬首，不作獅尾。
  Related terms: cocktail 雞尾酒 with the tail between one’s legs 夾著尾巴 
have one’s tail up 興高采烈地
6. artist (cn.) 藝術家

  Jason enjoyed learning art when he was a student and decided to become an        
 when he grew old. Did his dream come true? Of course! As a wonderful          
 he’s painted a lot of fantastic pictures since he was young.
 (當傑森是個學生時，他就很喜歡學美術，並且決定要成為藝術家他的夢想實
  現了嗎？當然做為一位很棒的藝術家，從他年輕時，他已經畫了很多很棒的   

  圖畫。) 
7. program (cn.) 節目
Scott: Let’s turn off the TV and read some great books.
(Scott: 我們關掉電視。看些好書吧！) 
Emily: But my favorite            will be on soon. 
(Emily: 但我最喜歡的節目快要播了。) 
Scott: What’s that? It’s only a soap opera. A lot of people fight, cry, and do stupid things in these           . It’s not good for you. 
(Scott: 那是什麼？不過是齣肥皂劇。在那個節目裡，很多人在打架、哭泣、做些蠢事。它對你不好。) 
  Emily: You got it. Let’s read “Thinking, Fast and Slow”. It’s a very great book! 
  (Emily: 你說對了。我們來讀「快思慢想」吧！那是本很棒的書。) 
8. believe (v.) 相信 (believe –             –            )
Tina:            it or not! I won first prize in the singing contest yesterday!
(Tina: 信不信由你！我昨天贏得歌唱比賽第一名。) 
Jack: I can’t            it, but congratulations!
(Jack: 我真不敢相信，但是恭喜你。) 
Tina: I have always made            that I am a popular singer since I was a child. Now my dream has come true! I believe I will become a famous singer!
(Tina: 從我還是小孩，我就一直假裝自己是個受歡迎的歌手。現在我的夢想成真了。我相信我會成為一位有名的歌手。) 
Jack: I believe so. 
(Jack: 我也這麼相信。) 
Proverb: Seeing is believing. 眼見為憑。
9. certain (adj.) 特定的
  Frank: Look at your little brother. He looks like Tom Cruise from            angles!
  (Frank: 看看你弟弟。從某個特定的角度，他看起來像是湯姆克魯斯。) 
  Fanny: I can’t agree with you more. Although he is only three, I’m            that he will become as handsome as Tom Cruise when he grows up.
  (Fanny: 我再同意不過了。雖然他只有三歲，但是我很肯定他長大時一定會跟湯姆克魯斯一樣帥。) 
  Frank: Certainly! He is very handsome now! Look! He is playing a king now! Wow! He is            to become an excellent actor one day!
  (Frank: 當然。他現在已經很帥了。看！他正在扮演國王耶！哇！他有朝一日一定可以成為一位優秀的演員。) 
10. angle (cn.) 角度
  Johnny: How many            are there in a square?
  (Johnny: 一個正方形有幾個角？)  

  Stanley: There are four           . Then is there any            in a circle? You are certain to answer the easy question. 
  (Stanley: 有四個角。那圓形有角嗎？你一定可以回答那個簡單的問題。) 
  John:  Of course. There isn’t any            in a circle! 
  (John:當然。圓形沒有角。) 
  Stanley: You’re right.   
  (Stanley: 你答對了。) 
11. seem (v.) (seem –             –            ) 似乎
  Judy: Hey, Andy. There            to be something wrong with Sandy. She            (looks) angry. 
  (Judy: 嘿，安迪。珊迪似乎不太對勁。她似乎很生氣。) 
  Andy: It            that she will shout at us! Let’s ask her what happened.
  (Andy: 似乎她快要對我們大吼大叫了。我們問問她發生了什麼事。) 
  Judy: It’s not a good idea. I            to hear her lion-like voices around me. Let’s go away.   
  (Judy: 那不是個好主意。我似乎可以聽到她獅吼般的聲音圍繞在我身邊。我們快走開。) 
12. work (cn.) 作品
   Joan: David, what does your father do? 
   (Joan: 大衛，你父親是做什麼的？)
   David: He was a factory worker before, but now he doesn’t have any job. He is learning to do origami with an artist.
   (David: 他以前是個工廠工人，但現在他沒有工作他正在和一位藝術家學摺紙。) 
   Joan: Wow! It takes a lot of            to make            of art and become an artist. Your father is really great!
   (Joan: 哇！要做藝術作品和成為藝術家要花很多時間耶。你父親真棒。)
   David: It has always been his dream to            as an artist since he was a child. 
   (David: 從他還是小孩，他就一直夢想成為藝術家。) 
   Joan: Sounds great! By the way, what time is it? I have to leave for my uncle’s place before four.
   (Joan: 聽起來很棒。還有現在幾點了？我必須要在四點前前往我叔叔家。)  

   David: Sorry. My watch isn’t           , so I don’t have the time.
   (David: 抱歉，我的手表壞了，所以我不知道時間。)     

Proverbs: All work and no play makes Jack a dull boy. 只工作不消遣，使人遲鈍。Hard work brings success. 辛勤必成功。
   Related terms: work overtime 加班  time-work 計時工作 at work 工作中 out of work 失業 working class 勞動階級 a glutton for work  工作狂

13. bug (cn.)  蟲
   Emily: Watch out for small            and snakes when you go camping.
   (Emily: 當你去露營時，要小心小蟲和蛇。)  

   Susan: I see. I will be very careful with them.     
   (Susan: 我了解了。我將會小心。) 
Proverb: While there is life, there is hope! 有生命就有希望
14. size (cn.)  大小；尺寸
   Judy: I would like to try on the pair of shoes. 
   (Judy: 我想要試穿這雙鞋子。) 
Clerk: No problem. What            of shoes do you wear, please?
(店員：沒問題。請問你穿幾號鞋？)
   Judy: 25. 
   (Judy: 25號。)
   Clerk: OK! Please wait for a second. Here they are. 

   (店員：好的，請等一下。鞋子來了。)   
Judy: How do I look?
(Judy: 我看起來如何？)  

   Clerk: You look pretty on them. 

   (店員：你穿上他們看起來很漂亮。)   
Judy: OK! I’ll take them.
(Judy: 好的，我要買這一雙鞋。)
   Clerk: Ma’am, besides shoes, we sell bags of all            and shapes. They are all handmade. Do you want to get some? Each is only fifty dollars. 
   (店員：女士，除了鞋子，我們還賣各種大小形狀的包包。它們都是手工做的。想要買一些嗎？每個都只要五十元。)   
Judy: No, thanks. 
(Judy: 不用了，謝謝。) 
15. possible (adj.) 可能的 

Alice: Frank, is it            for you to help me move? I found a new house near my office. 
(Alice: 法蘭克，你有可能幫我搬家嗎？我在辦公室附近找到了一間新房子。) 
   Frank: Is five o’clock convenient for you? It’s impossible for me to leave the office before five. 
   (Frank: 五點方便嗎？我不可能在五點前離開辦公室。) 
   Alice: Certainly! I can wait because you are the only            person to help me!
   (Alice:當然，因為你是唯一可以幫我的人。我可以等。)
16. without (prep.) 沒有
   People, animals, and almost every kind of plant can’t live            water, so we have to use water wisely.
   (人、動物以及幾乎每一種植物，沒有水就沒辦法存活，所以我們要善用水。)
17. glue (un.) 膠水
   Ted: I need a bottle of           . Would you mind getting one for me?
   (Ted: 我需要一瓶膠水。你可以幫我買一瓶嗎？) 
   Sam: Of course. I also need some paper for the art class. 
   (Sam: 當然，我美術課也需要一些紙。) 
18. scissors (cn.) 剪刀
   Ted: Jack, I need a pair of           . Do you have one?
   (Ted: 傑克，我需要一把剪刀。你有嗎？)
   Jack: Of course. I have five pairs here.    
   (Jack: 當然。我這裡有五把剪刀。) 
19. turn into  變為 (turn –             –            )
   Ted: Wow! You            the plastic bottles            pencil cases. It’s so amazing!
   (Ted: 哇！你將塑膠瓶變成鉛筆盒。好令人驚奇喔！) 
   Sam: Thanks. We can reuse a lot of things to help save the Earth. 
   (Sam: 謝謝。我們可以重複使用很多東西來幫助拯救地球。)  
   Ted: OK! Let’s play basketball at the park. 
   (Ted: 好的。我們去公園打籃球吧！) 
   Sam: No problem. But remember to turn off the lights and the fan.
   (Sam: 沒問題，但是記得把燈和電風扇關掉。)   

   Ted: OK! Oh, no. It begins to rain.
   (Ted: 好的。喔，不！開始下雨了。)  
   Sam: Well, let’s stay at home and watch TV. Please turn on the TV!
   (Sam: 嗯，那我們留在家看電視好了。請把電視打開。) 
20. piece (cn.) 張；片
   John: Mary, can you give me several            of paper? I want to do origami for you.
   (John: 瑪麗，你可以給我幾張紙嗎？我想要摺紙給你。) 
   Mary: OK! Here it is. John, can you give me a            of cheese? I want to make a sandwich for myself. 
   (Mary: 好的。拿去。約翰，你可以給我幾片起司嗎？我想要為我自己做個三明治)。 
   John: There is a lot of            in the kitchen. Get it by yourself.
   (John: 廚房有很多片。你自己去拿。) 

   Mary: Thanks a lot.
   (Mary: 謝謝！)  

   Related terms: a piece of furniture(傢具)/ advice (忠告) / cake (蛋糕) / bread (麵包) /pizza (披薩) / pie (派)/ meat (肉) / leather (皮革) / news (新聞) 

a piece of cake 輕而易舉
21. square (cn.) (adj.) 正方形(的)
   Tom: Look at the           . We can dance, feed the birds, walk, and have a good time here. 
   (Tom: 看這個廣場。我們可以在這裡跳舞、餵鳥、散步還有享受時光。) 
   Amy: Sounds great! But let’s not feed the birds because H7N9 is very terrible. It’s possible for us to be infected by the birds.
   (Amy: 聽起來不錯，但是我們不要餵鳥。因為H7N9很可怕。我們有可能被鳥兒傳染。)  

22. flat (adj.) 平坦的
   John: What are you reading? 
   (John: 你在讀什麼？) 
   Mary: I’m reading a book about the earth. The earth is round, not           . 
   (Mary: 我在讀一本有關地球的書。地球是圓的，不是平的。) 
   John: Of course. No one now believes that the earth is          .
   (John: 當然。現在沒有人會相信地球是平的。)  

23. fold (v.) 摺 (fold –             –            )
   In the morning, my mother            the letter up and put it in the envelope. She told me to mail it in the post office, but I didn’t know where it is now. OK! Cool down! Bingo! I            the envelope and put it in my pocket. Bingo again! Here it is! I’m so lucky!
   (早上我媽媽把信摺起來，然後放在信封裡。她叫我去郵局寄，但我不知道現在它在哪裡。好的。冷靜下來。對了。我把信封摺起來，然後放到我的口袋。又對了。在這裡。我好幸運喔！)
24. measurement (cn.) 長度；高度；大小
The                 of the room are 10 by 10 feet.
(這個房間的大小是十乘十英呎。) 

25. circle (cn.) 圓形
The teacher drew a big            on the floor and made all the students sit in a circle in the           . He told them to            the correct answers of the test papers. What an interesting test! 
(老師在地上畫了一個圓，並讓所有學生都坐在圓裡。她告訴他們回答考卷裡面的正確答案。好有趣的考試喔！)
26. rectangle (cn.) 長方形 triangle (cn.) 三角形
  Class, please fold the paper on the desk into five               and three           . The fastest group will get special presents! Are you ready? Go!
  (同學們，請把書桌上的紙摺成五個長方形及三個三角形。最快的組別可以拿到特別的禮物。準備好了嗎？開始！)
27. kilometer (cn.) 公里 meter (cn.) 公尺
  Mary: Helen, how many meters is one              ?  
  (Mary: 海倫，一公里有多少公尺？)
  Helen: One thousand meters. I’m right, aren’t I? 
  (Helen: 一千公尺。我答對了，不是嗎？)  

  Mary: Yes, you’re so smart.
  (Mary: 是的，你很聰明。) 

28. foot (adj.) (          is the plural form of foot) 英呎；腳
Vincent: Wow! The square is so big. 
(Vincent: 哇，這個廣場好大喔！) 
Linda:  Its measurements are 1000*1000           !
(Linda: 它的大小是一千乘一千英呎。)  

Vincent: How long does it take us to go to the other side on           ?
(Vincent: 我們走路要花多久才能走到另外一邊？) 
Linda:  I’m not certain how much time we should spend. Wanna try? 
(Linda: 我不確定我們要花多久時間。要試試看嗎？) 
Vincent: Why not? Let’s go!
(Vincent: 為何不？走吧！) 
29. yard (cn.) 碼
  Judy: Mr. Smith is having a spring            sale in his yard. Let’ get something useful. 
  (Judy: 史密斯先生正在他的庭院舉行春季庭院拍賣。我們去找些有用的東西。) 
  John: Sounds great, but his house is 200            away. How can we get there? 
  (John: 聽起來不賴，但他家在兩百碼之外。我們要怎麼去？) 
  Judy: We need some exercise. Let’s ride our bikes. 
(Judy: 我們需要些運動。讓我們騎腳踏車吧！)

John: Wait! One            is 3 feet, and 200            is 600 feet. What? We have to ride a bike for 200 meters! 
(John: 等等！一碼等於三英呎。那兩百碼就是六百英呎。什麼？我們必須要騎兩百公里耶。)
30. report (cn.) (v) 報告 (report –             –            )  

David: Jack, have you watched the weather            on TV?
(David: 傑克，你已經看過新聞的氣象報告了嗎？)  

Jack: No, I haven’t. What‘s up? 
(Jack: 不，我還沒有。怎麼了？) 
David: They            that it will rain cats and dogs tomorrow. 
(David: 他們報告明天將會下傾盆大雨。) 
Jack: Oh, no! We will go camping tomorrow.
(Jack: 噢，不。我們明天要去露營。)  

31. topic (cn.) 主題
Dear Mr. Lin and my fellow classmates, 

My            for today’s report is “The Sock Art”. I enjoy making dolls, 
animals, toys, and pencil cases with socks. First, I have to wash the socks. Second, I 
cut the socks into the shapes of animals or dolls with scissors. Finally, I draw some 
eyes, noses, or pictures on them. Now I will show my sock dolls and animals to 
you. Thanks for your listening. 
(親愛的林老師和同學們，大家好。我今天報告的主題是襪子藝術我喜歡用襪
 子做娃娃、動物、玩具還有鉛筆盒。首先，我必須將襪子洗乾淨，再來我把
 襪子剪成動物或娃娃的形狀。最後我在他們上面畫上眼睛、鼻子、或圖案。

 現在我將要展示我的襪子娃娃及動物給大家看。謝謝大家聆聽。) 

32. so far so good  到目前為止還好
  Dear Dad and Mom,

I’ve been in London for two months. How about my teaching life here?

                          . Don’t worry about me! All of my students are 
friendly, and nice to me. I hope that they can learn Chinese well. Next Thursday I 
will have my first Thanksgiving here. I will try my best to eat turkey though I don’t 
like it at all. How about both of you? Your answer must be the same as mine. 
                             ! I love you and hope to hear from you soon.                                                           

Alice

  (親愛的爸爸媽媽，我已經來倫敦兩個月了。我在這裡的教書生涯如何呢？到目前為止還好。別替我擔心。我所有的學生都對我很友善，也很親切。我希望他們可以把中文學好。下星期四我將要在這裡度過我的第一個感恩節。雖然我不一點都不喜歡火雞，但是我會盡力去吃的。你們兩個人好嗎？你們的答案一定跟我一樣。到目前為止還好。我愛你們。希望盡快收到你們的回信。)

33. whale (cn.) 鯨魚
  Tina: Jack, will we go            watching when we stay in the Ocean Park?
  (Tina: 傑克，我們在海洋公園時會去賞鯨嗎？)  

  Jack: Of course. There are a lot of            in the ocean. We have to take a look at them.  
  (Jack: 當然。海裡有很多鯨魚。我們一定得去看一看。) 
34. no longer  不再是
  Paul: Bill, you’re                   a child, are you? Don’t read comic books all day.
  (Paul: 比爾，你不再是孩子了，對不對？不要整天看漫畫書。) 

  Bill: Well, you’re not a child any longer, are you? Why do you watch animations all day? 
  (Bill: 恩，你不再是個孩子了，對不對？為何你整天看動畫？) 
35. in time (cn.) 及時
John: Tina, we are lucky. We were just                  to catch the MRT. 
(John: 蒂娜我們好幸運喔！我們來得及趕上捷運。) 
Tina: You can say that again. Then we can arrive at the airport              . 
(Tina: 你說的對。那麼，我們就可以來得及去機場？) 
Related terms: on time 準時 out of time 沒有時間 take one’s time 慢慢來
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